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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen indokok alapján vonták vissza a Tokaji 
borvidék védelméről szóló rendeletet?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2019 utolsó napjaiban jelent meg a Magyar Közlönyben a Tokaj-Hegyaljai történelmi borvidék 
kezeléséről és védelméről szóló kormányrendelet, amelynek pontjai garanciát jelentettek - volna - a 
térség szőlész-borász hagyományainak megőrzésére. Így például a birtokok használatára, az 
épületekre, pincékre vonatkozóan írtak elő korlátozó rendelkezéseket, hogy meg lehessen őrizni a 
táj egységes történelmi arculatát.

Ezt a rendeletet aztán a január 13-án Magyar Közlönyben visszavonta a kormány, döntéséhez 
semmilyen indoklást nem fűzve. Jelen állás szerint tehát nem lép hatályba az az előírás, mely 
szerint ingatlant a borszőlőkataszterből - leszámítva az eredeti tevékenység fejlesztését szolgáló 
eseteket - nem lehet kivonni, továbbá az ingatlanon csak borszőlőt és étkezési szőlőt lehet 
termeszteni. A törléssel partvonalra került a helyben folyó bányászati tevékenységet korlátozó 
rendelkezés is. Mint ahogy az is, amelyik nem engedélyezte volna az erdőterületek megszüntetését 
mezőgazdasági, illetve beépítésre szánt terület kialakítása érdekében.

Tisztelt Miniszter Úr,

Kérem, adjon tájékoztatást róla, hogy milyen okod alapján döntött a kormány a rendelet 
visszavonásáról!

Tisztelettel,

Kocsis-Cake Olivio (Párbeszéd)


